



Nyländska Nationen vid
Åbo Akademi r.f.
Tavastgatan 22
Specialföreningskansliet
20500 Åbo

Nyländska Nationen vid Åbo Akademi r.f. Protokoll

Höstmöte

Nationsmöte 4

När: 14.10.2025 klo 18.00

Var: ASA A120 stora auditoriet, Fänriksgatan 3, 20500 Åbo

Närvarande: Elin Eklöf, Anni Lappalainen, Noah Lönnqvist, Alicia Strömberg, Rebecca Bergholm, Benjamin Hjelt, Ida Puskala, Jenny Ek, Ines Latvala, Jacob Österman, Oliver Söderström (18.13)

Ärenden:

§1. Mötets öppnande

Mötet öppnades klockan 18.11

§2. Konstaterande av mötets stadgeenlighet och beslutsförhet

Kallelse till föreningsmöte utfärdas senast sju dagar före mötet till föreningens medlemmar genom ett kallelsebrev per e-post. (Stadgar för Nyländska Nationen vid Åbo Akademi r.f. §15)

Kurator Anni Lappalainen konstaterade att kallelsen till mötet skickades i tid. Mötet konstaterades vara stadgeenligt och beslutsfört.

§3. Val av ordförande för mötet

På förslag av Elin Eklöf valdes Anni Lappalainen till ordförande för mötet

§4. Val av sekreterare för mötet

På förslag av Anni Lappalainen valdes Elin Eklöf till sekreterare för mötet

§5. Val av två protokolljusterare och vid behov två rösträknare för mötet

På förslag av Ida Puskala valdes Jenny Ek och Ines Latvala till protokolljusterare för mötet.

Rebecca Bergholm föreslår att samma personer som är protokolljusterare fungerar även som rösträknare vid behov. Mötet godkänner detta.

Bergholm meddelar även att hon har alumnimedlemskap och har därför ingen rösträtt.

§6. Godkännande av föredragningslistan

Föredragningslistan godkändes utan förändringar

§7. Godkännande av protokoll från extra nationsmöte 5.9.2025

Oliver Söderström anländer till mötet klockan 18.13

Mötesprotokollet från extra nationsmöte 5.9.2025 godkändes

§8. Föredragning av föreningens halvårsbokslut 2025

Noah Lönnqvist presenterar halvårsbokslutet för 2025

Lönnqvist meddelar att lagervärdet som finns med i presentationen är från 30.06.2025 och att det gjorts en ny lagervärdering efter det samt att leverantörsskulderna aningen kastar från det sanna värdet på grund av en faktura som anlant i slutet på juni men som betalats först i juli.

Inga stora förändringar har skett jämfört med verksamhetsåret 2024. Det slutliga resultatet är aningen på minus på grund av stora införskaffningar av styrelsemedaljer och pinsar.

Inkomsterna från försäljning av medlemsprylar är högre i år, än vad den var under denna tid förra verksamhetsåret. Lönnqvist meddelar även att eftersom styrelsen för verksamhetsåret 2024 införskaffade en stor mängd sångböcker så har styrelsen för detta år inte behövt skaffa

nya. Årets styrelse har dock skaffat in halarmärken, funktionärspinsar samt styrelsemedaljer för framtiden.

Inga stora förändringar har skett i evenemangskostnader. Lönnqvist kommenterar att intäkterna och avgifterna inte fullständigt stämmer ihop på grund av att vissa fakturor som borde ha betalats in till nationen i juni först betalats i juli. Inga större förändringar har heller skett i intäkter för medlemskap, samma gäller medlemskostnader och övrig verksamhet. Angående intäkterna från årsfesten gick vi på plus i jämförelse med förra året. Även bankavgifter höjdes lite i jämförelse med förra året. Allmänna understöd för nationens verksamhet är mindre än förra året.

Noah Lönnqvist besvarar frågor som ställs av mötet:

Ida Puskala frågar vad fotnoten "5" vid punkten "allmänna understöd" betyder. Noah Lönnqvist svarar att det är ett fel som uppstått i fotnoten.

Rebecca Bergholm meddelar att mindre korrigeringar har gjorts efter att kallelsen skickats ut och att det är värt att nämna dessa. Lönnqvist svarar att korrigeringar gjorts i antalet aktiva medlemmar och i lagervärderingen. Det nuvarande lagervärdet ligger på 5726,43€, vilket är en förändring på 1500,39€. Förändringen härstammar också delvis från att styrelsen gjort beslutet att höja priset på funktionärspinsar till 6,50€ på grund av att inköpspriset för dem är högt.

§9. Föredragning av föreningens budget 2026

Noah Lönnqvist presenterar budgetförslaget för 2026:

Uppdateringar har gjorts på en del punkter, bland annat i intäkter för medlemsavgifter, årsfesten och medlemsprylar, varav den största förändringen är i budgeten för årsfesten. Intäkter för medlemsavgifter förväntas stiga i och med nationens 90-årsjubileum, samma gäller intäkter för medlemsprylar. Representationsintäkter förväntas sjunka till max 1000€ då den tidigare varit 1500€, utgifterna för representation förväntas ändå ligga på ca 2000€. Skärgårdsbarens marknadsföringsunderstöd kommer att försvinna eftersom nationen inte för tillfället har ett kontrakt med dem. Sommarträffen förväntas dra in en lite större summa i samband med 90-årsjubileet, men av samma orsak kommer utgifterna också att vara större.

Lönnqvist nämner även att intäkterna för årsfesten förväntas preliminärt ligga på 55 200€, med kostnader på 53 375€.

Årsfestmarskalk Ida Puskala meddelar att det är hon som ställt upp budgeten för årsfesten, och nämner att den är räknad väldigt konservativt samt att det är möjligt att förändringar ännu sker. Många faktorer kan påverka intäkterna och kostnaderna.

Även kostnader för halarmärken och för fastlaskiainens "pulkaNN" förväntas stiga, medan IT-avgifter förväntas sjunka. För övrigt har inga andra förändringar gjorts i de budgeterade kostnaderna. Slutligen meddelar Lönnqvist att det finns en summa budgeterad ifall det behöver införskaffas mera nationsband under nästa år.

Med det slutliga resultatet skulle nationen ligga 3875€ på plus. Det finns dock många variabler som kan påverka resultatet.

Lönnqvist svarar på frågor och kommentater från mötet:

Rebecca Bergholm påpekar att representationskostnaderna och intäkterna är i obalans, och att kostnader på 2000€ troligen är för mycket och menar att 1000€ räcker. Bergholm tillägger att om nationen anser att kostnaderna ändå kommer ligga på 2000€ så borde även intäkterna vara samma summa.

Bergholm frågade även varför sommarträffen är budgeterad till att gå på minus och anser att den åtminstone borde gå jämnt. Mötet instämmer. Lönnqvist åtgärdar dessa två punkter.

Slutligen ställer Rebecca Bergholm frågan om vart NyläNningarna skickas. Anni Lappalainen svarar att de egentligen inte skickas till någon. Henrik Ståhl svarar att de borde skickas till hedersmedlemmar. Lappalainen svarar att det varit svårt på grund av att vi inte har adresserna till alla hedersmedlemmar.

Rebecca Bergholm svarar att postkostnaderna troligen inte behöver vara så höga då.

Bergholm frågar även hur läget är med ärendet om förnyelsen av webbsidan.

Anni Lappalainen svarar att styrelsen ska ha ett möte tillsammans med webbansvariga Ivan Reynoso och före detta webbansvariga Alexander Blomqvist.

Ida Puskala frågar hurdant kontrakt nationen har med nuvarande leverantören av webbsidan.

Anni Lappalainen svarar att det går att bryta och att det skulle vara bäst att göra det vid årsskiftet, men att detta är under diskussion. Henrik Ståhl meddelar att Stadga erbjuder gratis rättshjälp ifall det skulle behövas.

Rebecca Bergholm frågar slutligen vad det förväntade deltagarantalet är på årsfesten och hur mycket spons som årsfestkommittén samlat in.

Ida Puskala svarar att det förväntade deltagarantalet ligger på 310-350 och att målet för spons är 7000€, men att detta var optimistiskt och för tillfället finns det 1300€, men att jubileumshalarmmärket, kakkutukku och lotterna inte är medräknat i denna summa.

Rebecca Bergholm kommenterar att intäkter och kostnader borde stämma överens med varandra i en budget.

Förslag görs om att Noah Lönnqvist gör ändringar i budgeten efter dessa tips och att budgetförslagen godkänns på nästa möte. Mötet godkänner detta.

Förslag: budgetförslaget bordläggs medan ändringar görs så att det kan godkännas på årsmötet

Beslut: budgetförslaget bordläggs medan ändringar görs så att det kan godkännas på årsmötet

§10 Förslag på förändringar i arbetsordningen

Förslag: Ärendet bordläggs fram till höstmötet 2026

Ida Puskala presenterar att hon tillsammans med Emilie Jäntti och Ronja Fast har gått igenom arbetsordningen och funnit vissa paragrafer som kunde ändras, speciellt i styrelsemedlemmars uppgifter.

Anni Lappalainen meddelar att inga beslut kommer att göras på detta möte, men att en preliminär presentation om vad arbetsgruppen kommit fram till kommer att hållas eftersom det inkluderas i kallelsen.

Ida Puskala instämmer och meddelar att arbetsgruppen insåg att det inte är gratis att ändra på arbetsordningar och att det borde budgeteras in. Ändringar måste registreras hos Patent- och Registerstyrelsen (PRH).

Jenny Ek frågar om inte ändringar måste göras i nationens stadgar då också. Ida Puskala svarar jakande. Jenny Ek rekommenderar att ändringar görs i stadgorna samtidigt.

Linnéa Henriksson frågar via zoom om mötet är säkra på att ändringar i arbetsordningen måste fastställas hos PRH, när det endast är frågan om arbetsordningen och inte stadgorna och menar att det kunde vara lättare att bara ändra på arbetsordningen och inte stadgorna.

Puskala svarar att det förblev lite oklart från PRH:s hemsida.

Henrik Ståhl meddelar intresse för att gå med i arbetsgruppen.

Anni Lappalainen meddelar att invalet kan göras på årsmötet. Lappalainen föreslår att detta ärende bordläggs fram till höstmötet 2026. Mötet instämmer.

Beslut: Ärendet bordläggs fram till höstmötet 2026

§11 Förslag av ekonomiutskottets arbetsgrupp

Förslag: ärendet bordläggs till årsmötet

Noah Lönnqvist presenterar:

Angående förändring av bokföringssystem har ekonomiutskottet bekantat sig med olika alternativ men inte kommit fram till något konkret. Det som är bra med det nuvarande systemet är att det är gratis och ett nytt kommer att kosta.

Angående bankbytet har utskottet försökt diskutera med banker, men Lönnqvist meddelar att dessa inte svarar aktivt.

Jenny Ek rekommenderar att representanter från utskottet går till banken fysiskt och diskuterar.

Utskottet har även bekantat sig med investeringsmöjligheter och meddelar att Andelsbanken kunde vara ett alternativ för ny bank, men att utskottet återkommer på årsmötet.

Jenny Ek frågar om specialföreningar får investera. Rebecca Bergholm svarar att specialföreningar får investera om det finns ett tydligt utskrivet allmännyttigt ändamål för pengarna

Anni Lappalainen konstaterar att detta är en början och att inga beslut görs under detta möte samt föreslår att ärendet bordläggs fram till årsmötet.

Beslut: Ärendet bordläggs till årsmötet

§12 Ingå vännationskap med Wermlands Nation i Lund

Förslag: vänskap ingås med Wermlands Nation i Lund

Anni Lappalainen meddelar att vänskapet med Wermlands Nation i Lund redan godkänts preliminärt under extra nationsmötet 5.9 för att diskuteras vidare på höstmötet. Wermlands Nation i Lund skulle vara mycket glada över att få Nyländska Nationen som vännation. Om förslaget godkänns kommer ett vänskapskontrakt att skrivas under på Esaias Tegnér's bal i Lund 18.10

Beslut: Vänskap med Wermlands Nation i Lund godkänns godkänt

§13 Förslag av ändring av Nyländska Nationens logo

Förslag: ärendet läggs ner

Anni Lappalainen har diskuterat med Johannes Huovinen som ursprungligen tog upp ärendet om logobytet. Båda har kommit fram till att de positiva aspekterna med ett logobyte inte väger upp för arbetsmängden och ekonomiska implikationerna

Ines Latvala föreslår att hela ärendet slopas istället för att bordläggas. Mötet instämmer och Anni Lappalainen kommenterar att ärendet kan tas upp igen i framtiden om det behövs. Mötet gjorde beslutet att lägga ner ärendet helt.

Beslut: ärendet läggs ner

§14. Val av övriga funktionärer

Anni Lappalainen meddelar att inga intresseanmälningar kommit in. Jenny Ek frågar om det finns några utskott som behöver fler medlemmar. Lappalainen svarar nekande.

Inga övriga funktionärer väljs in.

§15. Meddelanden

Anni Lappalainen meddelar att gulishösten har gått bra och nationen har fått nya medlemmar. En gulissitz och intagningar har hållits. Samtliga kulturevenemang har dock haft lågt intresse.

Lappalainen meddelar även att nationen för tillfället inte har något kontrakt med skärgårdsbaren och att vår enda samarbetspartner för tillfället är Åbo Svenska Teater.

§16. Övriga ärenden

Ines Latvala påminner mötet om att det börjar bli mörkare tider och att alla borde använda reflex.

Henrik Ståhl frågar styrelsen om det redan finns kandidater till styrelsen 2026. Anni Lappalainen svarar att det finns intresse och att vi kommer att få ihop en ny styrelse utan problem.

§17. Mötets avslutande

Mötet avslutas klockan 19.06

Anni Lappalainen, kurator 2025

Elin Eklöf, sekreterare 2025

Jenny Ek, protokolljusterare

Ines Latvala, protokolljusterare